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朝陽科技大學
093學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	6183
	Course Number
	6183

	授課教師
	許維哲
	instructor
	HSU,WEI CHE

	中文課名
	新聞採訪與寫作
	Course Name
	News Gathering & Writing

	開課單位
	傳播藝術系(二進)四A
	Department
	

	修習別
	選修
	Required/Elective
	Elective

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	教學目標：包含知識、技能、態度、其他等四項

1.培養學生在從事新聞工作時，具自律態度與社會責任感(態度)

2.培養學生具進階新聞採訪、人際互動及新聞寫作技能(技能)

3.使學生具新聞發展、教育、組織、專業意理、新聞倫理、法規等相關知識 (知識)

4.讓學生了解新聞的演進過程，以及未來可能的發展趨勢(其他)


	Objectives
	1. Develop self-discipline and a sense of social responsibility (development) 2. Learn advanced news gathering, news writing and interpersonal skills (skills) 3. Gain knowledge in the development, education, organization, ethics, and laws in journalism (knowledge) 4. Understand the evolution of the press, as well as possible future trends in its development (other)



	教材
	1.
報導之前 李子新譯 傳播館10

2.
新聞採訪理論與實務 方怡文 周慶祥 著 正中書局 

3.
當代新聞採訪與寫作 李利國 黃淑敏譯 周知文化出版

4.
新聞新論 錢震原作 鄭貞銘等增修 五南出版 

5.
養成每日讀報、社論、深度新聞報導雜誌與注意電視新聞的習慣


	Teaching Materials
	 

	成績評量方式
	期中、期末作品各30%

課間討論及平時作品40%
	Grading
	group project*2 60%, Assignment and class discussion 40%

	教師網頁
	

	教學內容
	使學生了解現今新聞工作者、執行每日新聞寫作、及採訪報導的方法, 以建立學生進入新聞工作環境應有的基礎, 並且透過實例分析討論, 冀能培養學生具備思考性、 理性 、及負責的專業新聞從業人員。
	Syllabus
	The course provides students the theory, principles and practices of newsgathering, writing, copy-editing and reporting for the print press and television news. Also, the students have to do extensive field writing assignments, including the in-depth reporting and TV news processes that help them to build the responsible journalistic skills.


尊重智慧財產權，請勿非法影印。

